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ÉVKÖZI 15. VASÁRNAP                          A év     1 – 3 oldal 
 
Olv.: Iz 55,10-11 – Róm 8,18-23 – Mt 13,1-23 
Példabeszéd a magvetőről. 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése 
 
Kedves Testvérek! 
Reménykedjünk abban, hogy ezen a vasárnapon sem várakozik ránk hiába az Isten. Nyár van, 
sokan szabadságon vannak, de azért tudjuk, hogy az Istennel való kapcsolatunkban nincsen 
szabadság. Mi most nagyon kevesen vagyunk itt, de reméljük, hogy máshol ünnepelnek  
testvéreink.  
 
Mi keresztények kettős állampolgárok vagyunk. Ennek a földnek és az Isten országának is a 
polgárai vagyunk. Így teremtett bennünket az Isten. Életünk sikere, életünk értelme is abból 
adódik, hogy ennek a másik országnak, Isten országának is a polgáraiként élünk-e, vagy sem. 
Ez a kettős állampolgárság a mi keresztény önazonosságunk kérdése. Gondolkodjunk el ezen. 
Tartsunk bűnbánatot. 
 
Szentbeszéd 
 
Kedves Testvérek! 
Isten igéje a magvetés. 
Ebben a nagy melegben próbálom a „magot vetni” abban a reményben, hogy legyen 
bármekkora a forróság, azért meg-megjön az eső és életet fakaszt. Valahogy így gondoljuk el 
az Isten üzenetét, az Isten szavát is. Legyen akármilyen kiégett a lelkünk, legyen akármilyen 
köves az életünk talaja, legyenek bogáncsok, tövisek az életünkben, jön az eső és életet hoz. 
 

Ez az eső az Isten igéje, ez a kegyelem, amit az Isten mindenkinek megad. 
Ez a kérdés azért fontos, mert arról van szó, hogy mi az értelme az életünknek? 

 
Mi értelme van az életünknek? 
Az apostolokat ez a kérdés foglalkoztatta. Valójában nekünk is ez a kérdésünk. Állandóan az 
a kérdés merül fel, hogy mi értelme van az egésznek? Jézus válaszol nekik, példabeszédekben 
válaszol. Ezek a példabeszédek csodálatos remekművek. Igazi kommunikációs csodák. Azért 
fontosak ezek a példabeszédek, mert alkalmasak arra, hogy a beszélő és a hallgatóság között 
megteremtsék a kapcsolatot. Ez csak akkor lehetséges, ha a hallgatóság nyitott. Ha azok, akik 
hallgatják az igehirdetőt, azok készek befogadni az üzenetet. A mi kettős állampolgárságunk 
ezt jelenti. Ha azzal foglalkozunk, hogy mikor sikerülhet az életünk, mikor élünk értelmes 
életet, akkor a válasz:  
 

Elsősorban hallgassunk az Isten szavára 
és ne a mi elképzeléseinkre, ne az e világi igehirdetők, 

e világi nagyot-mondók szavára figyeljünk. 
  
Miért? Azért, mert akik csak e világi szempontokkal traktálnak bennünket, azok e világi 
horizontban élnek. Ha nekünk csak olyan kérdéseink, olyan gondjaink vannak, amiknek a 
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megoldását ebben a világban és ettől a világtól várjuk, akkor ez katasztrófa, akkor elcsúszik, 

nem sikerül az életünk. 
 
„Az üdvösség reménye”című enciklika 
Szentatyánk, XVI. Benedek pápa egyik enciklikájának címe: „Az üdvösség reménye.” 
Nekünk, akik ebben a világban élünk, Minden azon múlik, hogy helye van-e a mi 
gondolkodásunkban az üdvösségnek. Ebben az enciklikában a Szentatya arról értekezik, hogy 
annak, akinek csak olyan reményei vannak, amik ebben a világban teljesedhetnek, akinek 
csak olyan gondjai vannak, amiket a politika, a gazdaság kínál, annak az embernek az élete 
előbb-utóbb reménytelenné lesz. Érdemes ezen elgondolkodni. Ha csak e világi célkitűzéseink 
vannak, akkor lépten-nyomon tapasztaljuk azt, hogy ezek nem valósulnak meg. Teljes 
egészében biztosan nem. Ha ez így van, akkor egyszer csak az ember elveszíti a reményét.  
 
Gondolatok arról, mi az élet értelme. 
Egy evangélikus teológus sokat foglalkozott ugyancsak ezzel a kérdéssel: „Mi az élet 
értelme?” Azt mondotta, ha az ember értelmes életet akar élni, akkor be kell vetnie magát. 
Egyszerűnek tűnő mondat. Azt jelenti, hogy az ember Istennek is akar válaszolni. Két fontos 
szempont van ezzel kapcsolatosan.  
 
Az egyik szempont: 

Ha mi csak a termelő és fogyasztó társadalom elvárásai szerint élünk,  
akkor kicsúszik a lábunk alól a talaj.  
  

A másik szempont: 
A mennyiséget és a minőséget összehasonlítjuk.  
Ha mi mindig a mennyiségben gondolkodunk,  
akkor ezek a mennyiségek szemben állnak egymással,  
egymást kiolthatják és elvehetik az ember kedvét. 
A minőség viszont olyan fogalom, amely egymást erősíti.  
Ha mi a minőséggel foglalkozunk többet, akkor közelebb kerülünk egymáshoz, 
megmutatva egymásnak az értékeinket, ezek összeadódnak,  
ez által formálódik és alakul ennek a világnak az arca.  

 
Ha válaszolunk a kérdésre, az apostolok kérdésére, 

akkor engedjük, hogy eljusson hozzánk az Isten szava. 
Engedjük, hogy ez irányítsa az életünket, 

ne a mi elképzelésünk, ne a csupán e világi gondolkodás határozzon meg mindent. 
 

A példázatban Jézus veti a magot.  
Három esetről van szó, ahol sikertelenségről beszélhetünk. Egy esetben van nagy eredmény. 
Jézus nem tulajdonít különösebb jelentőséget az útfélre hullott magoknak, a kövek közé, vagy 
a tövisek közé hullott magoknak. Az eredményt nézi. Sajátos, mert Jézusnak az egész föld 
fontos, nemcsak a jó föld. Fontos az útszélen levő föld is, a köves talaj is, a bozótos és tüskés 
talaj is, mert Jézus nem osztja a világot jókra meg rosszakra. Jézusnak az egész föld fontos.  

 
Rajtunk múlik, hogy a szavakból, az igazságokból  
mennyit engedünk közel magunkhoz.  
Ha ezek formálják és alakítják az életünket,  
akkor ez által nem csak mi leszünk mások, hanem a világ is.  
Ez a világ megkezdett örökélet.  
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Gondoljunk az eleinkre, számtalan szentre, hősre, akik az életüket adták  
ezért a hitért, ezért a vallásért, a kereszténységért.   
Ma idegen szívű emberek nem akarják beengedni ezt a vallást Európába.  
Európát ez a kereszténység, ez a vallás hozta létre. 
  

Ez a mai üzenet azért is fontos nekünk, 
mert felelősek vagyunk Európáért, felelősek vagyunk az Egyházért. 

Ez teljes egészében annak függvénye, 
mennyire engedjük közel magunkhoz az Isten szavát. 

 
+  A M E N  + 

 
 
Imaszándék a Mi Atyánkhoz 
 
Kedves Testvérek! 
Jézus egy alkalommal kicsi gyerekeket állított példaképül. Tőlük tanuljunk. Ugyanis a 
gyerekek szülők iránti bizalommal élik a mindennapjaikat. Ezért van az, hogy a gyerekek a 
mesét is meg tudják eleveníteni, mert magától értetődően fogadják el azt, amit a felnőttek 
mondanak nekik. Ezt várja tőlünk Isten, ezt a feltétlen bizalmat, mert ebben az esetben 
kiteljesedik az életünk a vele való kapcsolatban. Csak a bizalom jegyében bontakozhat ki az 
életünk és élhetünk értékes, értelmes életet. Gondoljunk erre és kérjük Istentől ehhez a 
kegyelmet.  

Mi Atyánk… 
 
 
Szentmise befejezése 
 
Kedves Testvérek! 
Isten áldása segítsen bennünket, hogy keresztény emberként éljünk. Ennek egyetlen feltétele 
az, hogy életünket az Isten tervei határozzák meg, ne a mi elképzeléseink. Ha ebben a 
kérdésben rendet teremtünk, akkor átalakítjuk a föld színét, különben maga alá temet 
bennünket a világ. Isten kegyelme segítsen! 
 

+  Á L D Á S  + 
        
 
 
 


